
Zápis ze řádného zasedání Akademického senátu FSE UJEP 
ze dne 21.01.2009 

 
 
Prezenční listina:  12 senátorů (přítomni všichni členové) 

PhDr. Petr Balek, Michaela Benešová, Vojtěch Bok, Daniela 
Cibulková, Adéla Holasová, Ing. Oldřich Jetmar, Ing. Petr 
Kačírek, Zuzana Klicnarová, RNDr. Jaroslav Koutský,              
Mgr. Ondřej Moc, Ph.D., Mgr. Kateřina Smejkalová, Bc. Martin 
Volf 

 
Vedení fakulty: Doc. Ing. Zdeněk Štěpánek, CSc., Ing. Jiří Uhman, Mgr. Jaroslav Holas 

 

Hosté: RNDr. Miloslav Šašek, CSc. 

  

Dále jsou všechna jména přítomných uvedena bez titulů.  

 
 
 
Program řádného zasedání: 
 
1) a – uvítání členů AS FSE UJEP, zástupců vedení FSE UJEP a hostů 
 b – schválení programu jednání AS FSE UJEP 
 
2) Návrh nového Volebního a jednacího řádu Akademického senátu FSE UJEP 
 
3) Různé 
 
 
 
 
Ad 1a. Předseda senátu O. Moc přivítal všechny přítomné členy AS FSE UJEP, zástupce 
vedení FSE UJEP a hosty na řádném lednovém zasedání. Konstatoval, že senát je 
usnášeníschopný podle prezenční listiny členů senátu, který se sešel poprvé na svém řádném 
zasedání v kompletním složení. 
 
 
 
Ad 1b.  Schválení programu zasedání členy senátu 
 
Program řádného zasedání byl schválen přítomnými členy senátu bez připomínek (12 x PRO) 
 
 
 
 
 
 



 
Ad 2. Návrh nového Volebního a jednacího řádu Akademického senátu FSE UJEP 
 
 Úvodního slova se ujal předseda senátu O. Moc, který představil návrh nového 
dokumentu. Seznámil členy senátu s historií vzniku tohoto dokumentu, zejména pak uvedl, že 
návrh připravil děkan FSE UJEP právě ve spolupráci s ním. Stručně okomentoval dokument 
jako celek a zdůraznil tři hlavní změny, které jsou rozdílné oproti návrhu Jednacího a 
volebního řádu, který připravil předchozí akademický senát pod vedením P. Kačírka. Těmito 
změnami jsou: změna počtu členů AS FSE UJEP z počtu 12 na 13 s tím, že akademičtí 
pracovníci budou zastoupeni 7 senátory a studenti 6 senátory, zavedení volebního kvóra 20 % 
potřebného pro platnost voleb do AS FSE UJEP a změna ve  způsobu hlasování per rollam. 
 
 Další slovo bylo uděleno děkanovi FSE UJEP Z. Štěpánkovi, který byl předkladatelem 
návrhu projednávaného dokumentu. Děkan seznámil členy senátu s tezemi a důvody, které 
vedly k návrhu výše uvedených změn. Zejména pak zdůraznil, že změna počtu členů je 
chápána v kontextu, že senát zůstane jednokomorový a senátoři jsou tedy zástupci celé 
Akademické obce FSE UJEP jako celku (akademických pracovníků i studentů). Dále pak 
uvedl, že se tím zamezí případné neschopnosti usnášení senátu, nerozhodnému hlasování na 
zasedáních senátu a omezí se současná hlasovací převaha studentů oproti akademickým 
pracovníkům, která vzniká většinovým podílem hlasů studentů při volbách do senátu. Dále 
uvedl, že paritní systém akademických senátů je na univerzitách v ČR vzácností a na naší 
univerzitě jsme v tomto ohledu jedinou součástí s tímto systémem. 
 
 Předseda senátu poté otevřel diskusi k danému bodu. O slovo se přihlásil senátor       
M. Volf, který reagoval na úvodní slova děkana FSE UJEP. Uvedl, že paritní systém je sice 
minoritní, avšak několik fakult např. Univerzity Karlovy nebo Masarykovy univerzity v Brně 
tento systém používá. Podle jeho názoru jsme na naší univerzitě v tomto ohledu právě 
průkopníky a ukázkou toho, že tento systém může v případě spolupráce s vedením fakulty 
úspěšně fungovat. Dále uvedl, že v případné nerozhodné hlasování o příslušném bodu jednání 
by právě mělo být signálem, že tento návrh je potřeba ještě prodiskutovat, když není zcela 
„průchozí“. Navíc tato situace je v hlasování zcela výjimečná. Co se týče neschopnosti 
usnášení senátu v případě zániku členství všech studentských senátorů, považoval by to za 
hrubou chybu vedení senátu (předsedy a místopředsedy), že tato situace vůbec vznikla. Navíc 
je zaveden institut náhradníků zvolených ve volbách. Zdůraznil, že předchozí funkční období 
senátu ukázalo, že v případě zájmu senátu a vedení FSE UJEP pracovat společně podle 
dlouhodobého záměru fakulty a v zájmu celé fakulty není paritní systém v tomto ohledu 
překážkou. Je proto proti změně stávajícího počtu členů v senátu z počtu 12 na 13 členů. Jinak 
zaujímá k ostatním změnám v návrhu velmi kladný postoj a podporuje je. 
 
 Následovala obsáhlejší diskuse ohledně této zásadní změny v předkládaném návrhu. 
Postupně v ní svůj názor vyjádřili senátoři O. Jetmar, P. Kačírek a J. Koutský. Za vedení FSE 
UJEP vyjádřil také svůj názor proděkan J. Uhman. Senátor J. Koutský navrhl, aby se senát 
nejprve hlasováním vyjádřil ke dvěma důležitým změnám, které nový návrh přináší. Teprve 
poté může být vedena další diskuse a případně hlasováno o návrhu jako celku. S tím členové 
senátu souhlasili. 
 
 Předseda senátu tedy formuloval dvě vyjádření se senátu FSE UJEP: 
 
Vyjádření: „Kdo je PRO, aby AS FSE UJEP měl 13 členů, z toho 7 akademických 
pracovníků a 6 studentů?“ 



Hlasování: 5 pro x 6 PROTI x 1 se zdržel (12 přítomných) 
 
Závěr: Členové senátu ODMÍTLI návrh na změnu počtu členů AS FSE UJEP. 
 
 
Vyjádření: „Kdo je PRO, aby se kvórum potřebné k platnosti voleb do AS FSE UJEP snížilo 
ze stávajících 30 % na 20 %?“ 
 
Hlasování: 11 PRO x 0 proti x 1 se zdržel (12 přítomných) 
 
Závěr: Členové senátu ODSOUHLASILI návrh snížení potřebného volebního kvóra 
k platnosti voleb do AS FSE UJEP. 
 
 
 Vzhledem k výsledkům hlasování bylo bezpředmětné hlasovat o dokumentu jako 
celku, proto se senát usnesl, že každý člen pošle děkanovi FSE UJEP své připomínky 
k předloženému návrhu a po jejich zvážení budou některé do návrhu zapracovány tak, aby 
návrh mohl být znovu předložen ke schválení na některém z dalších zasedání AS FSE UJEP. 
Koordinace zasílání těchto připomínek se ujal předseda senátu O. Moc. 
 
 
Ad 3. Různé 
 
 Předseda senátu O. Moc představil ostatním členům svůj návrhu procesu hlasování per 
rollam, přičemž podrobné informace rozešle ostatním členům senátu na jejich e-mailové 
adresy. 
 
Závěr zasedání:  
 

Předseda senátu následně poděkoval všem přítomným za jejich účast a za zdárný 
průběh řádného zasedání, které bylo posléze ukončeno. 
 
Plánovaný termín únorového řádného zasedání AS FSE UJEP byl stanoven předběžně na 
datum:  ST 18. února 2009 od 14:00 hod v místnosti č. 409 ve 4. patře budovy FSE UJEP 
 
Program včetně pozvánky na toto zasedání bude včas rozeslán na e-maily členů senátu, které 
uvedli ve svých kontaktech. Stejně tak budou informováni o případném svolání mimořádného 
zasedání v dřívějším termínu, bude-li to třeba. Stejným způsobem bude informováno i vedení 
FSE UJEP. 
 
 
Zapsal: Bc. Martin Volf (místopředseda AS FSE UJEP) 
 
 

Mgr. Ondřej Moc, Ph.D. 
předseda AS FSE UJEP 

 
Na vědomí: doc. Ing. Iva Ritschelová, CSc., doc. Ing. Zdeněk Štěpánek, CSc., Ing. Pavel 
Pešek, CSc., Mgr. Jaroslav Holas, RNDr. Karel Hrach, Ph.D., Ing. Jiří Uhman, Ing. Dagmar 
Kubišová, Alena Trefilová 


